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Bosna i Hercegovina 
Federacija Bosne i Hercegovine 
Hercegovačko-neretvanski kanton 
S K U P Š T I N A 
Broj: 02-01-X-069/21 
Mostar, 26.01.2021. godine 
 

IZVOD IZ ZAPISNIKA 
sa  desete (X.) redovne sjednice Skupštine 

Hercegovačko-neretvanskog kantona 
 
 
 

           Sjednica je održana dana 26.01.2021. godine u Gradskoj vijećnici u Mostaru sa 
početkom rada u 12:00 sati. 
           Sjednicu je otvorio Šerif Špago, predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-
neretvanskog kantona. 
  Sekretar Skupštine, Željka Čule,  obavila je prozivku. 

 Prisutni: Marija Bešker, Slavko Bilić, Marija Bošković, Stana Burić, Damir Džeba, 
Elvedin Grcić, Mejrima Hasić, Nevenko Herceg, Julineta Jurić, Vera Konjevod, Tomislav 
Martinović, Irma Memidžan, Ivan Odak, Andrea Pehar, Milica Pehar, Amir Šelo, Šerif Špago, 
Alisa Hajdarović, Minela Krpo, Nermin Vrtić, Aner Žuljević, Iva Raguž, Slaven Raguž, Vesna 
Saradžić, Zora Dujmović, Selma Drljević i Đuro Prkačin. 
   Odsutni: Edis Džino, Ismet Lulić i Ajdin Teleteović. 

Konstatovano je da je na sjednici prisutno 27 poslanika, te da postoji kvorum za rad i 
punovažno odlučivanje. 
 Prisutni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici međunarodnih organizacija i 
predstavnici sredstava javnog informisanja. 

Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika. 
Predsjedavajući Skupštine obavijestio je poslanike da je u materijalima dostavljen 

prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine. 
Otvorena je rasprava po prijedlogu dnevnoga reda. 
U raspravi su učestvovali: Aner Žuljević, Slaven Raguž, Stana Burić, Elvedin Grcić, 

Amir Šelo, Tomislav Martinović i Šerif Špago. 
 Zastupnik Aner Žuljević traži da Skupština uvrsti u dnevni red današnje Skupštine 
zaključak kojim bi se formirala grupa za obilazak i razgovor sa sindikatom zdravstvenih 
djelatnika koji su u štrajku. 
 Zastupnik Slaven Raguž traži dopunu dnevnog reda Skupštine da jedna od tačaka bude 
„Stanje sistema zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-a“. 
 Zastupnica Stana Burić je predložila dopunu dnevnog reda da jedna od tačaka bude  
„Prijedlog Zakona o proglašenju područja špilje Vjetrenica, sa dijelom  Popova polja, 
zaštićenim pejzažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje“. 
 Zastupnik Elvedin Grcić je predložio da se sa dnevnog reda povuče slijedeća tačka: 
,,Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slatkovodnom ribarstvu HNK-a“. 
 Zastupnik Amir Šelo predložio je zaključak kojim će se obavezati Vlada HNK-a za 
preispitivanje dodjele koncesije na Bunskim kanalima. 
 Radi usaglašavanja dnevnog reda usljedila je pauza od 15 minuta. 
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Nakon pauze Kolegij Skupštine HNK i predlagači dnevnog reda usuglasili su stavove 
vezano za dnevni red desete redovne sjednice Skupštine, prema tome tačka 6. bi bila „Prijedlog 
Odluke o proglašenju područja špilje Vjetrenica sa dijelom Popovog polja zaštićenim 
pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje“, a tačka 7. „Zaključak o zaduženju Vlade HNK-
a za pripremu informacije o stanju sistema zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-a“. 
 Nakon što je obavljeno glasanje jednoglasno su prihvaćeni i prijedlozi da tačka 
 6. „Prijedlog Odluke o proglašenju područja špilje Vjetrenica sa dijelom Popovog polja, 
zaštićenim pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje“ i tačka 7. „Zaključak o zaduženju 
Vlade HNK-a za pripremu informacije o stanju sistema zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-
a“ budu sastavni dio dnevnog reda desete redovne sjednice Skupštine HNK. 
 Obavljeno je glasanje da se tačka 2. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama 
HNK-a razmatra po skraćenom postupku. 
 Većinom glasova „Za“ i 3 glasa „Protiv“ Skupština je prihvatila prijedlog da se Prijedlog 
Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama HNK-a razmatra po skraćenom postupku.  

Obavljeno je glasanje po prijedlogu dnevnoga reda. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je jednoglasno usvojen dnevni red desete redovne 
sjednice Skupštine HNK. 
 Jednoglasno su usvojeni i izvodi iz zapisnika sa (7.) sedme vanredne i (8.) vanredne 
sjednice Skupštine HNK. 
 

Usvojeni Dnevni red: 
 

1. Poslanička pitanja; 
2. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama HNK (skraćeni postupak); 
3. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slatkovodnom ribarstvu HNK; 
4. Prijedlog Odluke o usvajanju Strategije razvoja javnih puteva HNK za 2020. – 

2030. godine; 
5. Prijedlog Odluke o osnivanju Javne ustanove „Odgojni centar Hercegovačko 

neretvanskog kantona“; 
6. Prijedlog Odluke o proglašenju područja špilje Vjetrenica, sa dijelom Popovog 

polja zaštićenim pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje; 
7. Zaključak o zaduženju Vlade HNK-a za pripremu informacije o stanju sistema 

zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-a. 
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AD 1. Poslanička pitanja 
 Slaven Raguž: 

Sve vas još jednom pozdravljam, više sam zaboravio šta sam pripremio. Ja imam dvije 
zastupničke inicijative. Dakle, sukladno članku 83 Poslovnika o radu ovim putem dostavljam 
zastupničku inicijativu kolegiju Skupštine HNŽ-a, kojom tražim stavljanje točke dnevnog reda 
Izvješće o radu Uprave za civilnu zaštitu HNŽ-a na dnevni red sljedeće redovite sjednice 
skupštine. Obrazloženje. Dana 18.08.2020. smo dobili Izvješće o radu Uprave za civilnu zaštitu, 
na predzadnjoj sjednici redovitoj sam bio predložio da to bude točka dnevnog reda, pa sam na 
sugestiju kolegija i gospodina Hercega prihvatio da se to skine, da bude na sljedećoj redovitoj, 
danas je sljedeća redovita, pa nije to stavljeno, pa evo predlažem kao zastupničku inicijativu u 
skladu sa poslovnikom, da to bude na sljedećoj redovitoj sjednici Skupštine HNŽ-a.  

Druga zastupnička inicijativa ide Ministarstvu obrazovanja HNŽ-a, za hitno vraćanje 
organizacije nastave u osnovnim i srednjim školama po redovitom planu i programu, sukladno 
važećim zakonskim i pedagoškim  standardima. Dakle, ovdje tražim da se hitno razmotri 
vraćanje odvijanja nastave u školske klupe za sve učenike i trajanje školskog sata od 45 minuta, 
te omogućavanje pohađanja svih nastavnih predmeta bez diskriminacije bilo kojeg predmeta. 
Dakle, ovdje bi sad mogao potrošiti možda duplo vremena ovoga što smo potrošili za zakon o 
Vjetrenici, na diskusiju o trenutnom stanju našega školstva i organizaciju nastave i obrazovanja, 
gdje ne samo da se krše pedagoški standardi, krši se i zakon o osnovnoškolskom obrazovanju i 
zakon o srednjoškolskom obrazovanju, kao i prava djeteta na obrazovanje i na edukaciju jer 
napravio sam jednu anketu po školama, u skoro svim školama se tjelesna kultura, glazbena, 
likovna, praktično ne odvija nastava, u pojedinim školama djeca uopće nisu upoznala svoje 
nastavnike i profesore iz fizike, matematike, nastava jezika također je diskriminirana, nastava 
se odvija putem Vibera i putem WhatsAppa. Vidjeli smo pozitivne statističke pokazatelje 
zaraženosti i razvoja epidemiološke situacije COVID-19 bolesti i trendovi su pozitivni i 
smatram da je došao trenutak da se razmotri mogućnost što hitnijeg vraćanja odvijanja nastave 
u normalne uvjete jer djeca su praktično izgubila već godinu dana, ne školsku godinu nego 
kronološku godinu jer od 3. mjeseca prošle godine praktično ne pohađaju nastavu u normalnim 
uvjetima i u skladu sa pedagoškim standardima. Također podsjećam ponovo, da nije definirano 
ni zakonski, ni poslovnikom, niti bilo kojim pravilnikom, odvijanje nastave na daljinu, tako da 
svaka škola je ostavljena na milost i nemilost samima sebi, na improvizaciju i kaos. Zato tražim 
od Ministarstva obrazovanja i Vlade HNŽ-a hitno vraćanje organizacije nastave u svim 
osnovnim i srednjim školama po redovitom planu i programu, sukladno važećim zakonskim i 
pedagoškim standardima, a tu konkretno mislim, ponovo ponavljam, na vraćanje nastave u 
školske klupe za sve učenike, trajanje školskog sata od 45 minuta, te omogućavanje pohađanja 
svih nastavnih predmeta bez diskriminacije. Ako bude opravdanje epidemiološka situacija, 
opasnost od zaraze, podsjećam da škole nakon izbornog procesa u Mostaru, one u kojima se 
pohađa nastava po hrvatskom planu i programu nisu dezinficirane nakon provedbe izbora. Tako 
da taj argument o razlozima da se nastavi ovakav haotičan vid odvijanja nastave pada u vodu.  

 
Julineta Jurić: 
Poštovane kolegice i kolege, sve vas zajedno pozdravljam. Na današnjoj sjednici 

ponavljam zastupničko pitanje od 17. prosinca 2019. godine, Ministarstvu prosvjete, znanosti, 
kulture i športa HNŽ-a jer nisam dobila odgovor, kakava je status Univerziteta „Džemal 
Bijedić“ u Mostaru i Sveučilišta u Mostaru kada je u pitanju preuzimanje osnivačkih prava od 
strane županije, jesu li poduzete ikakve radnje i tko su upisani osnivački ovih visokoškolskih 
ustanova u sudskom registru?  

Podnosim inicijativu Ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa HNŽ-a, 
inicijativa asistenti u predškolskom obrazovanju. Posljednjih dana bila sam u prilici razgovarati 
sa mnogobrojnim zainteresiranim stranama, profesorima, liječnicima, edukativno-
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rehabilitacijskim djelatnicima, roditeljima i djecom, o predškolskom odgoju i obrazovanju, te 
posjetila nekoliko vrtića i škola u HNŽ-u, kod većine s kojima sam razgovarala osjetila sam 
veliki entuzijazam da se predškolski odgoj i obrazovanje učini dostupnim za svu djecu, naročito 
za djecu iz ranjivih kategorija, kao i da se više ulaže u kvalitetan odgoj i obrazovanje u ranom 
djetinjstvu. Naime, svjesni smo činjenice da su odgojno-obrazovne ustanove, to jest vrtići u 
našoj županiji, opterećeni velikim brojem djece, te se djelatnici navedenih ustanova ne mogu u 
dovoljnoj mjeri posvetiti djeci kako bi zadovoljili sve pedagoške standarde. Komunicirajući sa 
Danijelom Kegelj ravnateljicom „Dječji vrtići“ Mostar došla sam do poraze informacije, da je 
trenutno sve više djece koja imaju različite razvojne poteškoće. Na primjer u ovom trenutku 
imamo od 200 do 250 djece kojima treba rad sa logopedom. Uključena su kroz pripravnički 
staž u trajanju od godine dana u vidu volontiranja 4 logopeda i 2 edukacijska rehabilitatora, 
kako bi se pokušala pružiti bolja usluga. Od 400 djece u gradskim vrtićima Mostar 84-ero djece 
treba individualan rad. Predškolstvo je idealno vrijeme za inkluziju, ono zahtijeva višu razinu 
uvažavanja djece sa poteškoćama u razvoju, tretira ih kao potpuno ravnopravne sudionike u 
odgojno-obrazovnom procesu unutar kojeg je osigurana permanentna individualna pomoć u 
situacijama kada je neophodna, točnije potreba za asistentima. U nadi da ćete prepoznati 
važnost inicijative želim istaknuti da dječja prava svakom djetetu trebaju osigurati mogućnost 
da dosegne najviše što može. Nemojmo biti kradljivci nečijih mogućnosti, budimo sudionici u 
stvaranju njihove budućnosti.  
I još jedna inicijativa, isto za Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa HNŽ-a, otvaranje 
radnih mjesta psihologa u osnovnim i srednjim školama HNŽ-a. Obraćavam se ovim zahtjevom 
da se razmotri i usvoji inicijativa da se u osnovnim i srednjim školama HNŽ-a otvore radna 
mjesta za stručne suradnike psihologe. Kao zastupnica u Skupštini HNŽ-a smatram kako se 
danas više nego ikad, u vremenu pandemije, stvara potreba za ovim stručnim kadrom u 
školama. Mjere sprječavanja zaraze nisu mogle zaobići ni sustav odgoja i obrazovanja, od 
vrtića, pa sve do visokoškolstva, a izbijanjem pandemije nisu nestale poteškoće u razvoju, 
zdravstvene poteškoće, poteškoće u učenju, emocionalne poteškoće, te složene obiteljske 
situacije. Stručni suradnici u školi su se našli pred izazovom kako nadomjestiti individualan i 
neposredan kontakt sa učenikom i kako iz daljine prepoznati potrebe, odnosno kako na daljinu 
biti dovoljno dobra potpora učenicima, učiteljima i roditeljima. Teme kojima se najviše bave 
su kako djeci i mladima dobno primjerenim riječima pojasniti što su to COVID-19 i pandemija. 
Podsjetit ću, kako je zadaća psihologa prepoznavanje razvojnih i individualnih potreba učenika, 
poučavanje učitelja i nastavnika kako da razumiju te potrebe i kako reagirati u skladu sa njima 
te poticati toleranciju na različitost među učenicima. Školski psiholog pomaže nastavnicima 
indentificirati teškoće u razrednoj klimi, pomaže uspješnosti i načinu rada, pomaže im razviti 
strategije za rješavanje tih teškoća, te promovira različite metode rada koje potiču kreativnost i 
sudjelovanje nastavnika i učenika zajedno, timski rad, projektna nastava i slično. Školski 
psiholog promovira i različite suvremene metode praćenja i provjere znanja učenika. Zaključno 
možemo reći, da je cilj rada školskog psihologa razviti obrazovanje usmjereno na učenika i 
njegov razvoj osnovnih sposobnosti koje omogućavaju cjeloživotno učenje. Također cilj je 
pomoći učenicima, nastavnicima i roditeljima da razviju svoje potencijale i održe psihološko 
zdravlje. Nadam se da ćete uvidjeti potrebu upošljavanja psihologa u našim školama te ćete 
uvažiti ovu inicijativu. 

I treća inicijativa Vladi HNŽ-a, inicijativa prava roditelja djece sa težim smetnjama u 
razvoju u kontekstu Zakona o radu F BiH. Člankom 69, stavkom 1, Zakona o radu F BiH, 
Službene novine F BiH, broj 26/16 i 89/18, propisano je da jedan od roditelja djeteta sa težim 
smetnjama u razvoju ima pravo raditi polovinu radnog vremena, a u slučaju da se radi o 
samohranom roditelju ili da su oba roditelja zaposlena, pod uvjetom da djete nije smješteno u 
ustanovu socijalno zdravstvenog zbrinjavanja na osnovu nalaza nadležne zdravstvene ustanove. 
A u stavku 2 istog članka, da roditelju koji koristi pravo iz stavka 1 pripada pravo na naknadu 
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plaće u skladu sa zakonom. Ovo pravo zagrantirano temeljnim zakonom koji regulira pitanja iz 
radnog odnosa za primarnu svrhu ima omogućiti radniku roditelju djeteta sa poteškoćama u 
razvoju olakšano pružanje njege svom djetetu u cilju njegovoga najboljeg interesa, dobrobiti i 
razvoja. Kada se kaže pitanja iz radnog odnosa, kao i kod drugih regulativa ovdje treba imati 
na umu postojanje dviju strana, s jedne strane radnik, odnosno poslodavac, a s druge su tijela 
vlasti koja osiguravaju provedbu zakona i pri tom se isprepliću njihova prava i obveze. 
Evidentno je da je stav donositelja propisa ignorirajući prema sigurno najranjivijem djelu 
populacije našega društva. Problem se uočava u djelu praktične realizacije, odnosno ostvarenja 
prava iz članka 69 Zakona o radu F BiH. Naime, radnik koji koristi navedeno pravo ujedno 
ostvaruje pravo na pripadajuću naknadu temeljem propisa o socijalnoj zaštiti, koji bi zapravo 
trebali biti instrument provedbe tog zakonom uspostavljenog prava. No međutim, F BiH ne 
pruža ujednačena pravna rješenja kao odgovore na ovo pitanje koje je od životne važnosti 
roditeljima djece sa poteškoćama u razvoju, a u većini županija uključujući našu, pitanje 
naknade nije uopće regulirano, čime smo se doveli u stanje ozbiljne diskriminacijske prakse i 
dodijelili sebi etiketu nehumane zajednice. Uređivanjem ovoga spornog pitanja napravio bi se 
veliki korak naprijed i pokazao senzibilitet zajednice i odanost moralnim i ljudskim 
vrijednostima, koja imaju prednost u odnosu na sve druge. Podsjećam da bi uređenje ovoga 
pitanja imalo izravnu pozitivnu manifestaciju i na brojna druga područja života djece sa težim 
smetnjama u razvoju jer bi roditelj imao na raspolaganju dragocjeno vrijeme u kojem bi mogao 
učiniti mnogo u poticanju razvoja svoga djeteta. Iznalaženje načina za realizaciju ovog prava 
ni u kojem slučaju ne bi predstavljalo atak na proračun i ne smatram da bi samo po sebi 
predstavljalo kompliciran pravni poduhvat. Pozivam sve na sudjelovanje u toj inicijativi i to na 
način da se srčano založimo za ovu manjinu naše društvene zajednice kojoj smo u prilici pomoć, 
da to učinimo na način da osiguramo najvišu moguću razinu potpore. Potpora bi 
podrazumijevala modus ostvarenja prava na rad s polovinom radnog vremena, uz najviši 
mogući iznos naknade kao financijski element ovoga projekta. Pitanje izvora financiranja, 
odnosno financijskih primanja radnika tijekom korištenja ovoga pravnog instituta, treba također 
promatrati s dužnom pažnjom. Uz razumijevanje mogućnosti proračuna i neprekidno planiranje 
načina alociranja sredstava, podsjećam da su sredstva ostvarena kroz plaću roditelja ujedno 
najčešći elementarni izvor primanja, koja se koriste za nužno potrebne terapije, pomagala, putne 
troškove, lijekove i drugo, pa je to još jedan izuzetno važan razlog zbog kojega je potrebno 
učiniti najviše moguće. Pozvani smo raditi na unapređenju kvaliteta društva i njegovom općem 
boljitku, a taj ideal se neće moći ostvariti dok god ne postavimo fokus na zaista ranjiva područja, 
od kojih je jedno i ovo. Postavljanjem stvari na pravo mjesto, a vjerujem da je ovo nastojanje 
jedan od načina za to, potpomoć ćemo pozitivna gibanja koja će nositi pozitivne promjene na 
drugim poljima. Hvala. 

 
Ivan Odak: 
Sve vas skupa pozdravljam. U ime Kluba zastupnika HDZ 1990 u Skupštini HNŽ-a 

imam jednu inicijativu i jedno zastupničko pitanje. U inicijativi predlažem, da Vlada HNŽ-a 
sukladno članku 37, stavak 4, Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti, Narodne novine HNŽ-a broj 
12/17, donese odluku kojom se produžuje rok za izdavanje privremenih odobrenja za rad 
ugostiteljskih objekata za smještaj i pružanje ugostiteljskih usluga u domaćinstvu i u OPG-
ovima ukoliko nisu ishodili uporabnu dozvolu. Predlažem da im se omogući da mogu podnijeti 
zahtjev i dobiti privremeno rješenje koje izdaju nadležne općinske, odnosno gradske službe, te 
da rok važenja ovih privremenih rješenja bude minimalno do 31.12.2024. godine. Obrazloženje. 
Ovakva rješenja su izdavana i ranije, uglavnom na rok od dvije godine. Smatram da ovim 
kategorijama pružatelja ugostiteljskih usluga treba dati mogućnost obavljanja djelatnosti jer su 
isti ovom novonastalom COVID krizom definitivno jedna od najviše ugroženih djelatnosti, kao 
sve ostale koje su vezane za turizam. Znate da su granice dugo bile zatvorene i sve ovo što se 
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događa nitko ne zna koliko će trajati. Većina vlasnika koji se bave ovom djelatnosti u našoj 
županiji, Međugorje, Čitluk, Mostar, Jablanica, Konjic, Neum, da ne nabrajam dalje, nisu imali 
mogućnosti raditi niti su mogli ostvariti potpore zbog COVIDA od bilo koje instance vlasti. 
Objekti su uglavnom zatvoreni više od godinu dana i vjerojatno još dugo neće imati posla kao 
prije ove situacije. Napominjem, da veliki dio njih pored članova obitelji zapošljava i druge 
djelatnike. Isto tako bi trebalo sugerirati da i općinske i gradske vlasti ovim i svim ostalim 
kategorijama djelatnosti koje su onemogućene u radu i pogođene ovom krizom omoguće 
izdavanje privremenih rješenja, bez naplate određenih taksi i nameta, kako su to do sada već 
radile neke općine. Smatram da je ovo minimum koji mi kao županijska vlast možemo učiniti 
te očekujemo da će Vlada HNŽ-a donijeti ovu odluku.  

I jedno zastupničko pitanje, upućeno ministru Joviću. Ministre, gospodine Donko 
Joviću, zamolio bih vas da mi odgovorite kada će konačno nakon punih 12 godina Zakon o 
šumama HNŽ-a ugledati svjetlo dana? Obrazloženje. Na sjednici Skupštine HNŽ-a, održanoj 
06.10.2020. godine, uputili smo inicijativu za održavanje tematske sjednice o stanju u šumama 
HNŽ-a. Dana 18.12.2020. godine dobio sam očitovanje od Ministarstva poljoprivrede, 
šumarstva i vodoprivrede HNŽ-a s kojim nisam zadovoljan. Naime, u inicijativi za tematskom 
sjednicom pobrojane su sve predradnje koje bi se trebale napraviti da sagledamo stanje u 
šumama HNŽ-a, da se zastupnici upoznaju s time, pa da mogu kvalitetno učestvovati u raspravi 
prilikom donošenja Zakona o šumama HNŽ-a. Odgovor Ministarstva poljoprivrede, šumarstva 
i vodoprivrede HNŽ-a jeste, da se raspravom o stanju u oblasti šuma na području HNŽ-a ne 
može urediti šumarstvo, ali se ta oblast može urediti usvajanjem Zakona o šumama HNŽ-a. Što 
je onda s tim zakonom? Tko koči donošenje zakona? Kome smeta korištenje šuma u zakonskim 
okvirima? I na kraju, tko ima materijalnu korist od ovakvog bezvlašća? U vremenu bez Zakona 
o šumama HNŽ-a ova županija je oštećena za najmanje cirka 150.000.000 KM.  Zamolio bih 
uz ovu inicijativu i istraživačko novinarstvo da se uključi u ovu problematiku, moć neovisnih 
medija je ogromna, imate dosta primjera u susjedstvu gdje mediji svojim radom smjenjuju čak 
i ministre. Hvala.  

 
Irma Memidžan: 
Pozdravljam sve prisutne. Moje zastupničko pitanje ide ka Zavodu zdravstvenog 

osiguranja HNK-a, a dobila sam ga dakle na preporuke menadžmenta javnih ustanova Dom 
zdravlja i Opća bolnica Konjic u Konjicu. Odnosi se na primjedbe na ugovoranje usluga za 
osiguranike sa područja općine Konjic, ovdje je konkretno primarna zdravstvena zaštita u 
pitanju. U odnosu recimo na 2021. godinu Javnoj ustanovi Dom zdravlja Konjic planirana su 
sredstva u istom iznosu kao i za 2020. godinu, a traži se u predmetnom ugovoru povećanje broja 
usluga i djelatnosti. Zašto Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a ne primjeni naredbe o 
standardima i normativima zdravstvene zaštite iz oblasti zdravstvenog osiguranja na osnovu 
Službenih novina F BiH broj 58/18 prilikom određivanja visine vrijednosti timova i djelatnosti? 
Smatramo da pravno strategija razvoja na koju se Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a 
poziva ne može biti iznad naredbe kao obavezujućeg akta. Molim da mi radi razrješenja 
nedoumica dostavite iznos, koji su kriteriji primjene da se odredi vrijednost svake pojedine 
ugovorene djelatnosti i to prema broju osiguranika stanovnika, vrijednosti timova i broja 
priznatih timova za svaku djelatnost, na primjer HNP, HES, pedijatrija, i drugo. Nedopustivo 
je da jedna djelatnost u jednoj općini i jednom domu zdravlja ima drugačiju cijenu. Imajući u 
vidu sadašnju raspodjelu sredstava smatramo da su uskraćena finansijska sredstva Konjicu na 
nivo primarne zdravstvene zaštite. Jedino u ovoj općini nisu osigurana sredstva za bruto plate 
zdravstvenih radnika iz sredstava ugovora u odnosu na sve ostale ustanove u HNK-a. Hvala.  
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 Milica Pehar:                                                                                                                                             
Hvala lijepa. Moje pitanje je upućeno Zavodu za javno zdravstvo. Hoće li Zavod za 

javno zdravstvo HNŽ omogućiti veledrogerijama nabavku cjepiva protiv COVIDA-19, kako bi 
zainteresirani građani mogli kupit u ljekarnama? Obrazloženje. Zbog neodgovornosti državnih 
i federalnih institucija, koje svojim neradom ugrožavaju zdravlje ljudi cjepivo protiv COVIDA-
19 još dugo neće biti dostupno u BiH, pa tako i u našoj županiji. Zbog toga je potrebno 
omogućiti veledrogerijama da same nabave cjepivo kako bi građani mogli kupiti u ljekarnama 
i tako se pobrinuli za sami sebe.  

Ovo drugo pitanje je upućeno Ministarstvu obrazovanja, znanosti, kulture i športa HHŽ-
a i na tragu je ovoga što je gospodin Raguž već naveo. Moje pitanje glasi: hoće li doći do 
promjene u načinu izvođenja nastave nakon 01. veljače u osnovnim i srednjim školama? 
Obrazloženje. Odlukom ministarstva o početku drugog polugodišta školske 2020./2021. godine 
i načinu organiziranja nastave i obavljanju nastavnog procesa navedeno je da će isti način rada 
kao i u prvom polugodištu biti obvezan do 01. veljače 2021. godine i ističe kako je ministarstvo 
spremno kod svih promjena reagirati na izmjene postojećih mjera o načinu izvođenja nastave. 
S obzirom da je došlo do pozitivnih promjena u epidemiološkoj situaciji, ministarstvo bi trebalo 
postupiti po svojoj odluci i vratiti nastavu u regularne okvire. Hvala.  
 
 Damir Džeba: 

Evo znači da imamo inicijativu Vlade HNŽ-a, odnosno nadležnih tijela i institucija u 
HNŽ-u, da žurno potaknu i razmotre mjere o ukidanju  zabrane kretanja od 23 sata do 5 sati 
ujutro na području HNŽ-a, te svakako popuštanje mjera u školstvu, ugostiteljstvu i okupljanju, 
u narednih 7 dana ukoliko je moguće. Obrazloženje. Svima nam je jasno da se je epidemiološka 
situacija u HNŽ-u značajno popravila, manje je slučajeva zaraze, a veći je broj oporavaka. Stoga 
ukidanjem zabrana i popuštanjem mjera će se potaknuti svima je jasno gospodarstvo, posebice 
ugrožene grane poput turizma, ugostiteljstva, obrtništva i slično. Također bi se postupno vraćala 
i normalna dinamika izvođenja nastave u školama sukladno predviđenim planovima i 
programima. Ukoliko smo donosili mjere na temelju brojki koje su bile zastrašujuće da kažemo 
u momentima i lokdauna i u momentima donošenja odluka za zabranu kretanja i svega onoga 
što su mjere zabrana u ugostiteljstvu i okupljanju, također nas sada brojke upućuju na jednu 
novu realnost i da bi trebali svakako razmotriti pitanje ukidanja zabrana kretanja i popuštanja 
mjera u svim ovim granama gospodarstva da kažem prije svega, jer znamo da ova posebice 
naša Hercegovačko-neretvanska županija ovisi puno od turizma, obrtništva, ugostiteljstva i 
svega onoga što je nama vezano za promet usluga i roba, a na kraju krajeva da bi imali i 
pozitivan učinak u proračunu koji smo donijeli za 2021. godinu. Hvala lijepo. 

 
Marija Bešker: 
Hvala lijepa. Sve vas skupa pozdravljam. Moje zastupničko pitanje danas ide prema 

Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede HNŽ-a. Tražim odgovor kada će i zašto 
nije do sada Vlada HNŽ-a, odnosno Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 
HNŽ-a, ovoj Skupštini predložilo Odluku o osnivanju lovišta u Općini Prozor-Rama? 
Obrazloženje. Na području Općine Prozor-Rama od početka organiziranog lovstva, to jest od 
50.-ih godina prošlog stoljeća, postoji jedno jedinstveno lovište. Dana 19.11.2013. godine na 
sjednici Skupštine HNŽ-a usvojena je odluka koja dosadašnje jedinstveno općinsko lovište na 
području Općine Prozor-Rama dijeli na dva dijela. Općina Prozor-Rama je ocijenila da je taj 
postupak suprotan načelima Europske povelje o lokalnoj samoupravi i suprotan Ustavu F BiH, 
suprotan drugim zakonskim i podzakonskim aktima, te da je time nanesena šteta svim žiteljima 
ove općine, uz moguće dugoročno još veće štete. Načelnik općine nije prihvatio grubo kršenje 
prava Općine Prozor-Rama od strane Skupštine, Vlade i nadležnog ministarstva, te je pokrenuo 
postupak utvrđivanja povrede prava Općine Prozor-Rama na lokalnu samoupravu pred 
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Ustavnim sudom F BiH. 06.11.2014. godine Općina Prozor-Rama zaprimila je presudu 
Ustavnog suda F BiH, koji je nakon provedene javne rasprave na sjednici održanoj dana 
17.09.2014. godine utvrdio da je člankom 3, točka 5 i 6 Odluke o osnivanju lovišta u HNŽ-u, 
Narodne novine HNŽ-a broj 11/13, povrijeđeno pravo Općine Prozor-Rama na lokalnu 
samoupravu, čime je praktično proglasio neustavnom Odluku o osnivanju lovišta u dijelu koji 
se odnosi na postojanje dva lovišta u Općini Prozor-Rama. Ministarstvo poljoprivrede, 
šumarstva i vodoprivrede HNŽ-a provodilo je određene aktivnosti na implementaciji odluke 
Ustavnog suda F BiH, Općina Prozor-Rama davala je tražena mišljenja po tom pitanju, ali do 
danas Skupština HNŽ-a nije razmatrala novi prijedlog Odluke o osnivanju lovišta na području 
Općine Prozor-Rama. Hvala.  

 
Aner Žuljević: 
Zahvaljujem predsjedniče. Znači moje pitanje ide prema resornom ministarstvu 

obrazovanja ili Pedagoškom zavodu, dali je zajednička jezgra u smislu ishoda i indikatora 
obavezna za vrtiće, te ako jeste, na koji način se ona planira uklopiti u pedagošku dokumentaciju 
s obzirom da oni koji se danas bave realizacijom ove namjere smatraju da to nešto u ovom 
momentu i nije baš kompatibilno? Zahvaljujem.  

 
Donko Jović, ministar  poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede HNŽ-a: 
Pa da se ne dopisujem. Zahvaljujem predsjedavajući. Dakle, zastupnici Bešker vezano 

za vaše pitanje kad će se donijeti Odluka o dodjeli lovišta u Općini Prozor-Rama, pitanje je na 
mjestu, samo pogrešna adresa. Davno odgovorio, uputio Vladi, Vlada Skupštini u Skupštinu. 
Dakle, pitanje na mjestu, samo druga adresa.  

Kad je u pitanju vezano za zastupničko pitanje Ivana Odaka, a vezano kad će Zakon o 
šumama, isto tako, po bezbroj puta kažem, apsolutno ste u pravu kad pitate, i rekao sam na 
jednoj od prethodnih skupština da smo ga poslali u Vladu, na Vladi je i čim se bude razgovaralo 
ispred H strane na klubu bit ćete pozvani da aktivno sudjelujete, da se zauzme i kreira taj 
takozvani hrvatski stav, hajdemo reć tako. Bit ćete maksimalno iskorišteni. I spominjali ste i 
novinarsko, istraživačko novinarstvo ustvari, vrlo rado i ništa protiv nemam jedne takve 
aktivnosti. Ja sam kao ministar podržao aktivnosti zajedno sa tužiteljstvom županijskim, sa 
MUP-om, sa svim inspekcijama koje se i na koji način mogu ticati uređenja oblasti u šumarstvu, 
znate koji je rezultat, tresla se gora rodio se miš. Zašto? Jer nema još zakona. Zakon da, ali ne 
kreiram ja ni dnevni red, a morate shvatit da je ovo političko pitanje i da traži određene 
kompromise, dogovore, itd., itd. To je na samoj završnoj fazi, ja vjerujem da ćemo mi u 
narednih, evo možda i 10, 15 dana, imat nekakve i međustranačke razgovore, ja ću ih tražit, pa 
da izađemo konačno iz ove priče. Evo nije ovo nikakvo da kažem skrivanje nečega pod tepih, 
nego evo nagomilalo se i ovi proračuni, pa sad i ove  neke inicijative, itd., itd., da previše se ne 
bukira, ali da će vrlo brzo doći ja uporno insistiram na tome. Hvala.  
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AD 2. Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama HNK (skraćeni postupak)  
 Obrazloženje je dao Željko Laketić, ministar privrede HNK. 
 Otvorena je rasprava. 
 U raspravi su učestvovali: Amir Šelo, Slaven Raguž, Aner Žuljević, Stana Burić, Šerif 
Špago, Željko Laketić ministar privrede u HNK, Tomislav Martinović i Nevenko Herceg 
predsjednik Vlade HNK. 
 Zastupnik Amir Šelo predložio je slijedeći zaključak:  

1) Zadužuje se Ministarstvo privrede HNK-a i Vlada HNK-a da predlože Zakon o 
koncesijama, koji će obuhvatiti i sve donesene izmjene i dopune, u roku od 90 dana. 

2) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim novinama 
HNK-a.  
 Zastupnici Amir Šelo i Slaven Raguž predložili su slijedeći zaključak: 

1) Skupština HNK-a traži od Vlade HNK-a preispitivanje dodijeljenih koncesija za 
izgradnju mini hidroelektrane Buna 1 i mini hidroelektrane Buna 2 na lokalitetu Bunskih kanala 
jer je koncesija dodijeljena nad zaštićenim dijelovima prirode, kao i ostalih koncesija za 
izgradnju mini hidroelektrana koje nisu realizirane u predviđenim rokovima.   

2) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim novinama 
HNK-a. 
 Zastupnik Aner Žuljević je uložio slijedeće amandmane: 
 Amandman 1: 
 Član 1 mijenja se glasi; 
 U Zakonu o koncesijama Hercegovačko-neretvanskog kantona (Službene novine HNK 
br.1/13, 7/16, 6/18 i 9/19). 
 U članu 7. stav (1) tačka (b) alineja 5) mijenja se i glasi: 
 „Proizvodnja električne energije instalisane snage do i uključivo 5 MW“. 
  U članu 7. stav (1), tačka (n) mijenja se i glasi: 
 „Zemljište u državnoj svojini za izgradnju novih i rekonstrukciju postojećih 
elektroenergetskih postrojenja instalisane snage do 5MW. 
 Amandman 2: 
 Dodaje se novi Član 2. 
 Svi slučajevi, odnosno postupci koji do dana stupanja na snagu ovog zakona nisu 
pravomoćno okončani završit će se po odredbama ovog zakona. 
 Postojeći Član 2. postaje Član 3. 
 
AD 3. Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slatkovodnom ribarstvu HNK 
 Obrazloženje je dao Donko Jović, ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 
HNK. 
 Otvorena je rasprava. 
 U raspravi su učestvovali: Amir Šelo, Đuro Prkačin, Tomislav Martinović i Donko 
Jović, ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede HNK. 
 Predsjedavajući Skupštine HNK Šerif Špago predložio je slijedeći zaključak: 
 1)  Prihvata se Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slatkovodnom 
ribarstvu HNK kao osnova za izradu prijedloga zakona. 

Primjedbe, prijedlozi i mišljenja zastupnika iznesenih na sjednici Skupštine 
dostavit će se Vladi HNK-a na razmatranje. 

Dodatne prijedloge, primjedbe i sugestije zastupnici mogu dostavit u pisanom 
obliku u roku od 7 dana.  

2) Zadužuje se Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede HNK-a da u 
roku od 60 dana organizuje javnu raspravu o nacrtu zakona.  
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3) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim 
novinama HNK-a. 
 Obavljeno je glasanje po navedenom zaključku. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen. 
 Zaključak koji je predložio zamjenik predsjedavajućeg Skupštine HNK Tomislav 
Martinović:  

1) Zadužuje se Vlada HNŽ/K da zbog epidemiološke situacije vezane za pandemiju 
COVID-19 oslobodi od plaćanja koncesijske naknade za 2020. godinu ribarska društva 
koja su nositelji koncesije za ribolovna područja u HNŽ/K. 

2) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim 
novinama HNŽ/K. 
 Obavljeno je glasanje po navedenom zaključku. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen. 
 
 Nastavak AD 2.Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama HNK (skraćeni 
postupak): 
 Vlada HNK je odbila amandmane uložene od zastupnika Žuljevića. 
 Zastupnik Aner Žuljević je odustao od glasanja u uloženim amandmanima. 
 Obavljeno je glasanje o Prijedlogu Zakona o izmjeni Zakona o koncesijama HNK. 
 Većinom glasova „Za“, uz 3 glasa „Protiv“, usvojen je Prijedlog Zakona o izmjeni 
Zakona o koncesijama HNK (skraćeni postupak). 
 Usljedilo je glasanje po zaključcima. 
 Zaključak zastupnika Amira Šele: 
 1) Zadužuje se Ministarstvo privrede HNK-a i Vlada HNK-a da predlože Zakon o 
koncesjama, koji će obuhvatiti i sve donešene izmjene i dopune, u roku od 90 dana. 

2) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim 
novinama HNK-a. 
 Obavljeno je glasanje po navedenom zaključku. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Zaključak jednoglasno usvojen. 
 Zaključak Amira Šelo i Slavena Raguž:  

1) Skupština HNK-a traži od Vlade HNK-a preispitivanje dodijeljenih koncesija 
za izgradnju mini hidroelektrane Buna 1 i mini hidroelektrane Buna 2 na lokalitetu 
Bunskih kanala jer je koncesija dodijeljena nad zaštićenim dijelovima prirode, kao i 
ostalih koncesija za izgradnju mini hidroelektrana koje nisu realizirane u predviđenim 
rokovima.   

2) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim 
novinama HNK-a. 
 Većinom glasaova „Za“, uz 1 „Suzdržan“ glas usvojen je navedeni Zaključak. 
 
AD 4. Prijedlog Odluke o usvajanju Strategije razvoja javnih puteva HNK za 2020. – 
2030. godine  
 Obrazloženje je dao Stjepan Krasić, ministar saobraćaja i veza u Vladi HNK. 
 Otvorena je rasprava. 
 U raspravi su učestvovali: Ivan Odak, Šerif Špago i Stjepan Krasić, ministar saobraćaja 
i veza u Vladi HNK. 
 Obavljeno je glasanje po prijedlogu Odluke. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o usvajanju Strategije razvoja 
javnih puteva HNK za 2020. – 2030. godine jednoglasno usvojen. 
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AD 5. Prijedlog Odluke o osnivaju Javne ustanove Odgojni centar Hercegovačko 
neretvanskog kantona  
 Obrazloženje je dala Janja Milinković, pomoćnica ministra za socijalnu skrb u Vladi 
HNK i Kozo Alma, pomoćnica ministra za socijalni rad.           
 Otvorena je rasprava. 
 U raspravi su učestvovali: Irma Memidžan i Janja Milinković, pomoćnica ministra 
za socijalnu skrb u Vladi HNK. 
 Obavljeno je glasanje po prijedlogu Odluke. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o osnivaju Javne ustanove 
Odgojni centar Hercegovačko neretvanskog kantona jednoglasno usvojen. 
 
AD 6. Prijedlog Odluke o proglašenju područja špilje Vjetrenica sa dijelom Popovog polja 
zaštićenim pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje 

Prijedlog odluke: 
1) Skupština HNK-a proglašava područje špilje Vjetrenica, sa dijelom Popovog polja,                                 

zaštićenim pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo polje; 
2) Posebnim zakonom koji je u proceduri donošenja u skupštini kantona utvrdit će se 

obuhvat i granice zaštićenog područja sa kartografskim prikazom, kategorije zaštićenih 
prirodnih vrijednosti i druga pitanja; 

3) Odluka stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim novinama HNK. 
 Otvorena je rasprava. 
 U raspravi su učestvovali: Stana Burić, Nikša Vuletić, direktor Javne ustanove 
Vjetrenica i Šerif Špago. 
 Obavljeno je glasanje o navedenom prijedlogu Odluke. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je Prijedlog Odluke o proglašenju područja špilje 
Vjetrenica, sa dijelom Popovog polja, zaštićenim pejsažom/krajolikom Vjetrenica-Popovo 
polje jednoglasno usvojen. 
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AD 7. Zaključak o zaduženju Vlade HNK-a za pripremu informacije o stanju sistema 
zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-a 
 Šerif Špago u ime Skupštine HNK predložio je slijedeći Zaključak: 

1) Zadužuje se Vlada HNK-a da u roku od 7 dana pripremi informaciju o stanju 
sistema zdravstva i zdravstvene zaštite u HNK-a i postupku pregovora sa sindikatima 
zdravstvenih radnika; 

2) Skupština HNK-a će održat sjednicu u roku od 15 dana na kojoj će razmotriti 
navedenu informaciju; 

3)  Skupština HNK-a traži da se hitno nastave aktuelni pregovori između vladinog 
tima za pregovore i predstavnika sindikata zdravstva;  

4) Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Službenim 
novinama HNK-a.  
 Obavljeno je glasanje o navedenom Zaključku. 
 Nakon glasanja konstatovano je da je navedeni Zaključak jednoglasno usvojen. 
 
 
 
 
 
 
 
Sjednica je završena u 16:30 sati. 
 
 
 
   Zapisničar                                                                                                 Predsjedavajući 
  Dario Topić                                                                                                  Šerif Špago 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 


